
Protokół Nr XX/2016
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 28 kwietnia 2016 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  XX sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Pana Ryszarda Kozyrę,
Skarbnika  Gminy  –  Panią  Marię  Pyrcz,  pracowników  Urzędu  Gminy,  którzy  będą  referować
uchwały,  dyrektorów i  kierowników jednostek  organizacyjnych,  sołtysów,  redaktorów Telewizji
Mazurskiej oraz członków Rady Gminy Barciany. W pierwszej kolejności odczytała gratulacje dla
Pani  Danuty Ceglarskiej od Wicemarszałka Województwa Pani Wioletty Śląskiej – Zyśk.  Na pod-
stawie listy obecności stwierdziła quorum – 15 obecnych radnych.  
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XIX sesji z dnia 31 marca br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do
treści  protokołu.  Uwag nie  zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto jest  za przyjęciem protokołu.  W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych, 1 radny
wstrzymał się od głosu.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 7 dni
przed  sesją.  Następnie  dodała,  że  zgodnie  z  § 31  Statutu  Gminy można  przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła,  że na jej ręce wpłynęły dwa wnioski: pierwszy od
Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały  w sprawie: przystąpienia
do  współpracy  ze  Związkiem  Stowarzyszeń  „Razem  w  Olsztynie”  jako  punkt  12.  Odczytała
następnie ten wniosek, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek został
przyjęty  15  głosami  za.  Następnie  odczytała  wniosek  Przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej  o
wprowadzenie do porządku obrad jako punkt 15 – Przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z
kontroli  przeprowadzonej  w  Gminnym  Ośrodku  Pomocy  Społecznej  w  Barcianach,  po  czym
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 15 głosami za.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad po zmianach:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2. Powołanie sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy.

4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
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5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesja-
mi.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.

9. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej.

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie nieruchomości służebno-
ścią przesyłu.

11. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania „Przebudowy nawierzchni drogi powiatowej 1717N w miejscowości Suchawa”.
12. Projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do współpracy ze Związkiem Stowarzyszeń „Razem 
w Olsztynie”.

13. Przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w Gminnym Ośrod-
ku Pomocy Społecznej w Barcianach.

14. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Barcianach.
15. Przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w Gminnym Ośrod-
ku Pomocy Społecznej w Barcianach.

16. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Barcianach.

17. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Barciany za 2015 rok.

18. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmio-
tami wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku pu-
blicznego  i o wolontariacie za rok 2015.

19. Informacja z działalności organizacji pozarządowych w Gminie Barciany.

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

21. Wolne wnioski i informacje.

22. Wnioski mieszkańców.

23. Sprawy różne.

24. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Agnieszka Kuczewska zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy o rozmowę z Wójtem Gminy
Srokowo w sprawie drogi w Niedziałach do Państwa Dadosów, gdyż część tej  drogi należy do
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Gminy Barciany, a część do Gminy Srokowo.   

Radny Piotr Drozd zgłosił problem związany z usunięciem poboczy przy drodze powiatowej Nr
1398N w miejscowościach Silginy i Krelikiejmy. Powiedział, że  wysokie pobocza tamują wodę,
która przy ruchu pojazdów pryska na pobliskie posesje.  Powiedział następnie, że w miejscowości
Krelikiejmy przy drodze w pobliżu placu rekreacyjnym należy ustawić znak „Uwaga dzieci”. 

Radny Grzegorz Całuch zgłosił interpelację w sprawie uprzątnięcia zakrzaczeń, które pozostały po
wycince na drodze powiatowej w Suchawie Nr 1717 N. Zgłosił także wniosek o łatanie nawierzchni
dróg w Gęsikach, Suchawie i Gęsich Górach.  

Radny  Stanisław  Symonowicz  zgłosił  interpelację  w  sprawie  ułożenia  progu  zwalniającego  w
miejscowości Radosze na drodze gminnej – brukowej obok Pana Króla. Uzasadnił, ze niektórzy
bardzo szybko wjeżdżają na tą drogę. 

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   zgłosiła  interpelację  w
imieniu  mieszkańców Staniszewa  w sprawie  systematycznego  remontowania  drogi  w kierunku
Staniszewa. Jest to droga gminna, obok której od dłuższego czasu leżą dwie sterty gruzu. Prosi o
interwencję.   

 Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad  7  -  8. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Skarbnika  Gminy  o  omówienie  projektów  uchwał  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031 oraz w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2016 rok.
  
Skarbnik  Gminy –  Maria  Pyrcz  powiedziała,  że  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej
wynikają  ze  zmian  w  budżecie  gminy  na  rok  2016.  Poprosiła  w  pierwszej  kolejności  o
uwzględnienie  autopoprawki,  która  została  zgłoszona  i  omówiona  na  wspólnym  posiedzeniu
komisji  w  dniu  wczorajszym.  Następnie  przedstawiła  zaistniałe  zmiany  w  budżecie w
poszczególnych  rozdziałach  i  paragrafach  spowodowane  decyzjami  Wojewody  Warmińsko-
Mazurskiego, wnioskami  z sołectw Aptynty oraz Wilkowo Małe, rozstrzygnięciem konkursu dla
organizacji  pozarządowych,  wnioskami  Przewodniczącej  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych, Dyrektora Publicznego Przedszkola Samorządowego w Barcianach i
Dyrektora ZS w Windzie. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie.  Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława
Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   zabrała  głos  i  poinformowała,  że  na  wczorajszym  wspólnym
posiedzeniu komisji była obecna Pani Skarbnik, która omawiała zmiany w budżecie gminy.  

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -   5  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały  w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031
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Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   8  członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  poprosiła  Wiceprzewodniczącego
Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści omawianego  projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata
2016-2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  15  radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2016 rok.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -   5  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2016 rok.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie projektu uchwały w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2016 r.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop  odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w
budżecie gminy na 2016 r.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie,
a następnie poddała niniejszy projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Ad  9.    Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła   o
omówienie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej.

Pani Anna Giczewska – pracownik Urzędu Gminy w Barcianach  omówiła projekt tej  uchwały.
Powiedziała,  że  w związku ze zmianą ustawy Ordynacja podatkowa w zakresie  stawki opłaty
prolongacyjnej, poprzednio obowiązująca uchwała w tej kwestii się zdezaktualizowała. Wyjaśniła,
że opłata prolongacyjna pobierana jest z tytułu:

1) rozłożenia na raty lub odroczenia terminu płatności podatków oraz zaległości podatkowych
stanowiących dochód gminy,
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2) odroczonych  lub  rozłożonych  na  raty  należności  płatników  lub  inkasentów,  następców
prawnych oraz osób trzecich.

Oznacza to, że w przypadku odroczenia, nie są naliczane odsetki, natomiast opłata prolongacyjna.
Stawka opłaty jest  równa obniżonej  stawce odsetek za zwłokę,  czyli  50%. Dodała,  że podczas
wczorajszego, wspólnego  posiedzenia komisji pojawiła się wątpliwość, czy należy wprowadzić za-
pis o wprowadzeniu tej opłaty konkretnie – na terenie Gminy Barciany. Skonsultowała tę wątpli-
wość z radcą prawnym oraz nadzorem – Regionalną Izbą Obrachunkową  i uzyskała informacje, iż
nie ma odniesienia w przepisach, że taki zapis jest niezbędny. Jednak Pani Stanny z RIO uważa, że
lepiej by taki zapis był. Dlatego też poprosiła o wprowadzenie w ramach autopoprawki w paragrafie
1 zapisu: „§ 1. Wprowadza się na terenie gminy Barciany opłatę prolongacyjną z tytułu: 1) rozłoże-
nia na raty lub odroczenia terminu płatności podatków oraz zaległości podatkowych stanowiących
dochód gminy,….   ”.   

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata
Kłaczko-Dyjas poprosiła  o  przedstawienie  wyników opiniowania   projektu  uchwały w sprawie
wprowadzenia opłaty prolongacyjnej.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -  5  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  4
członków komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w sprawie  wprowadzenia  opłaty
prolongacyjnej, 1 członek wstrzymał się od głosu. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie wprowadzenia opłaty
prolongacyjnej.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała projekt
uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej,  a następnie poddała projekt tej uchwały
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw  i  wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 10.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  o omówienie pro-
jektu uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie nieruchomości służebnością 
przesyłu.

Pan Sylwester Wrona – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji powiedział, że
uchwała  daje  pełnomocnictwo  Wójtowi  do  podpisania  umowy  z  firmą  Energa  na  wykonanie
inwestycji  na  poszczególnych  działkach.  Zadania  dotyczą  wykonania  nowego  przyłącza  oraz
budowy przyszłego oświetlenia ledowego.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały w sprawie  wyrażenia 
zgody na odpłatne obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie nierucho-
mości służebnością przesyłu.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na od-
płatne obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na 
odpłatne obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Wice-
przewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie projektu uchwały w spra-
wie  wyrażenia zgody na odpłatne obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie  wyrażenia 
zgody na odpłatne obciążenie nieruchomości służebnością przesyłu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie,
a następnie poddała niniejszy projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały  w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Przebudowy nawierzchni drogi powiatowej 1717N w miej-
scowości Suchawa”.

Pan Sylwester Wrona – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji powiedział, że
jest to ostatni etap modernizacji drogi w Suchawie. Pozostało ok. 250 m. i w IV etapie zostanie to
sfinalizowane zgodnie z naszymi staraniami i propozycją Powiatu Kętrzyńskiego. Finansowanie po
50 % udziału stron. Wartość zadania została wyszacowana na 125 tys, czyli  62,5 tys udziału Gmi-
ny.  Zadanie miało być skończone w ubiegłym roku, ale nie udało się z powodu braku środków.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas 
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w spra-
wie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Przebudowy 
nawierzchni drogi powiatowej 1717N w miejscowości Suchawa”.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyń-
skiemu na realizację zadania „Przebudowy nawierzchni drogi powiatowej 1717N w miejscowości 
Suchawa”.
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finan-
sowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Przebudowy nawierzchni drogi powiatowej 
1717N w miejscowości Suchawa”.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy fi-
nansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Przebudowy nawierzchni drogi powia-
towej 1717N w miejscowości Suchawa”.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  poprosiła Wice-
przewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie projektu uchwały w sprawie  
uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania 
„Przebudowy nawierzchni drogi powiatowej 1717N w miejscowości Suchawa”.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie  uchwały w
sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Przebudo-
wy nawierzchni drogi powiatowej 1717N w miejscowości Suchawa”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie,
a następnie poddała niniejszy projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch   podziękował Wójtowi Gminy za
wskazanie tej drogi, a radnym podziękował za poparcie. 

Ad 12. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie : przystąpienia do współpracy ze Związ-
kiem Stowarzyszeń „Razem w Olsztynie”. Powiedziała, że projekt jest uchwały został wprowadzo-
ny wnioskiem Wójta Gminy i był omawiany na wczorajszym posiedzeniu komisji przez panią Se-
kretarz. Było wiele pytań, wątpliwości, w związku z czym poprosiła Wójta Gminy o wyjaśnienie
przyczyny propozycji podjęcia tej uchwały.  

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że współpracą z organizacjami pozarządowymi oraz z
Młodzieżową Radą Gminy zajmuje się inspektor Pani Emilia Żelichowska i to jej przekazał zrefero-
wanie projektu tej uchwały. 
 

Pani Emilia Żelichowska – pracownik Urzędu Gminy w Barcianach omówiła projekt tej uchwały.
Powiedziała,  że  Gmina Barciany   już wcześniej  współpracowała ze Związkiem Stowarzyszeń
„Razem w Olsztynie” na bazie uchwały Rady Gminy z 29 kwietnia 2014 r. Były to zajęcia w GOK-
u z dziećmi o tematyce związanej z obchodami 10- lecia wejścia Polski do UE.  Stowarzyszenie
będzie  składało  wniosek do Ministerstwa Spraw Zagranicznych,  termin  złożenia  wniosku do 6
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maja. Projekt realizowany będzie przez 3 lata. Obecne władze w Ministerstwie określiły pewne
priorytety  i  kładą  nacisk  na  samorządność,  popularyzacje  polskiej  polityki  zagranicznej  w
regionach. Poprzez utworzenie Regionalnych Ośrodków Debaty Międzynarodowej wypracowane
wnioski  chcą wnieść do ogólnej  polityki  rządowej,  chcą słuchać samorządów i  wykorzystywać
rozwiązania już wypracowane. Określone zostały zadania: współpraca międzynarodowa, promocja
polskiej marki regionu, korzystanie z wypracowanych rozwiązań np. z współpracy z organizacjami
pozarządowymi. Proponują nam różne kierunki współpracy: szkolenia dla dzieciom i młodzieży z
nowatorskimi metodami nauczania,  dla organizacji  pozarządowych z zakresu np. korzystania ze
środków zewnętrznych – wskazania gdzie i skąd można  pozyskać, rozliczania, szkolenia dla JST,
debata dla młodzieży,  która uczy nauki mówienia,  radzenia sobie z czasem, ćwiczenia retoryki.
Powiedziała,  że  Gmina  Barciany  także  chce   współpracować  ze  Związkiem  w  zakresie
Młodzieżowej Rady Gminy, która działa w strukturach samorządu. W Olsztynie działa taka Rada  i
planuje  się  nawiązać  współpracę  .  Zaproponowane  zostały  zajęcia  z  zakresu  służby
dyplomatycznej, protokołu dyplomatycznego, pomocy humanitarnej. Dodała, że dobrze widziana
byłaby współpraca  także  Gminy Barciany,  ale  oczywiście  nie  ma  takiego  przymusu,  ponieważ
Związek Stowarzyszeń już nawiązał współpracę m.in. z : Warmińsko – Mazurską Agencją Rozwoju
Regionalnego,  Marszałkiem  Województwa,  Prezydentem  Miasta  Olsztyna,  Uniwersytetem
Warmińsko – Mazurskim, Kuratorem Oświaty, Sejmikiem Osób Niepełnosprawnych oraz kilkoma
gminami.              
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówienie
i powiedziała, że dzisiejsze wyjaśnienia zmieniają postać rzeczy po wczorajszej prezentacji. Doda-
ła, że dzisiejsze wyjaśnienia są bliższe realiom naszej gminy.  Przypomniała, że wczoraj projekt tej
uchwały nie był opiniowany.   W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesła-
wa Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do współpracy
ze Związkiem Stowarzyszeń „Razem w Olsztynie”,  a następnie poddała projekt tej uchwały pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów
przeciw  i  wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem dzisiejszych obrad jest przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli prze-
prowadzonej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach.

Pani Wiesława Antończyk – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej przedstawiła protokół z
kontroli  przeprowadzonej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach ze względu na 
skargę Pana Grzegorza Bojsza. (protokół stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedsta-
wiony protokół. 

Ad 14. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach. Powiedziała, że jest to nawiązanie do punk-
tu 13. Na tę okoliczność został przygotowany projekt uchwały.  Poprosiła o przedstawienie wyni-
ków opiniowania projektu tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji   pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie  rozpatrzenia skargi  na
działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach.
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Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
- 8 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na
działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gmin-
nego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała projekt
uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Barcianach, a następnie poddała projekt tej uchwały pod głosowanie. W głosowaniu
jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących
się  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 15. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad jest  przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej 
w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach.

Pani Wiesława Antończyk – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej przedstawiła protokół z
kontroli  przeprowadzonej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach ze względu na 
skargę Pani Teresy Bojsza. (protokół stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedsta-
wiony protokół. 

Ad 16. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko- Dyjas  powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierowni-
ka Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach. Powiedziała, że jest to nawiązanie do
punktu 15. Na tę okoliczność został przygotowany projekt uchwały.   Poprosiła o przedstawienie
wyników opiniowania projektu tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji   pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie  rozpatrzenia skargi  na
działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
- 8 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na
działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gmin-
nego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  odczytała projekt
uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy

9



Społecznej w Barcianach, a następnie poddała projekt tej uchwały pod głosowanie. W głosowaniu
jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących
się  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  17. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji jest sprawozdanie  ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie
Barciany za 2015 rok. Poprosiła Panią Iwonę Bepirszcz – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Barcianach o omówienie.

Pani Iwona Bepirszcz – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach  omówiła
sprawozdanie  ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Barciany za 2015 rok (sprawozdanie
stanowi załącznik do protokołu ). 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Zadała pytanie, ponieważ zauważyła, że
zwiększają się koszty utrzymania dzieci w rodzinach zastępczych.

Pani Iwona Bepirszcz – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach  odpo-
wiedziała, że tak mówi ustawa, koszty zwiększają się rocznie procentowo – za 1 rok 10 %, 2 rok –
20 %, 3 rok 60%. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wyjaśnienie.

Ad 18. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad sesji jest   sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z organizacjami po-
zarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o 
działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie za rok 2015. Poprosiła Panią Emilię Żelichow-
ską – pracownika Urzędu Gminy o omówienie tego sprawozdania.

Pani Emilia Żelichowska – pracownik Urzędu Gminy omówiła sprawozdanie z realizacji Programu 
Współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  usta-
wy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie za rok 2015. 
( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu) 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie sprawozdania. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było. 

Ad 19. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad sesji jest informacja z działalności organizacji pozarządowych w Gminie Bar-
ciany. Poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjal-
nych – Mariannę Stefańską.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska po-
wiedziała, że wczoraj na wspólnym posiedzeniu komisji jednym z tematów była działalność organi-
zacji pozarządowych w Gminie Barciany – plany pracy na 2016 r. W spotkaniu tym uczestniczyli
przedstawiciele organizacji pozarządowych działających na terenie Gminy. Ogólnie jest  15 stowa-
rzyszeń. Co roku ogłaszany jest konkurs dotacyjny na różne kierunki działań zwarte w ogłoszeniu
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konkursowym. We wczorajszym spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele:

- Barciańskiej Inicjatywy Oświatowej;

- Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych i Ich Rodzin im. Ojca Pio;

- Gminnego Ludowego Klubu Sportowego Jurand,

- Ochotniczej Straży Pożarnej w Skandawie,

- Ochotniczej Straży Pożarnej w Barcianach,

- Stowarzyszenia Rodziców i Nauczycieli w Windzie „Naszym dzieciom”,

- Stowarzyszenia Na Rzecz Odnowy Sołectwa Suchawa „Przyjazna wieś”,

- Stowarzyszenia Iskierka Nadziei w Barcianach,

- Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego „Iskra” w Drogoszach,

- Stowarzyszenia Aktywności Lokalnej Sołectwa Aptynty,

- Stowarzyszenia Sołectw „Razem Możemy Więcej”.

Krótko omówiła działalność tych organizacji. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawie-
nie informacji. Podsumowała, że właściwie każde grupy społeczne mają swoje formy aktywności.
Oferty są bardzo bogate, jednak osób chętnych do pracy w wolontariacie jest naprawdę niedużo.
Ale należy mieć nadzieję, że coś w tym temacie się zmieni. Publiczne pieniądze, które trafiły do rąk
stowarzyszeń, uważa iż zostaną wykorzystane z pożytkiem. 

  

Ad 20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Wójta  Gminy o
udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Na  interpelację  radnej  Agnieszki  Kuczewskiej  w  sprawie  naprawy  drogi  na  terenie  Gminy
Srokowo, Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że wystosuje taką prośbę do Wójta Gminy
Srokowo. Przypomniał, że interpelacje zgłaszamy w ważnych sprawach gminy. 

Na interpelację radnego Piotra Drozda w sprawie usunięcia pobocza na drodze Silginy, Krelikiejmy,
Wójt Gminy  odpowiedział, że sprawę tę przekaże do Zarządu Dróg Wojewódzkich Rejonu Dróg
Powiatowych, do wiadomości Starosty. Sprawa znaku w Krelikiejmach także zostanie przekazana
do Zarządu Dróg Wojewódzkich Rejonu Dróg Powiatowych.

Na  interpelację  radnego  Grzegorza  Całucha  w  sprawie  uprzątnięcia  zakrzaczeń  na  drodze  w
Suchawie,  Wójt  Gminy  odpowiedział,  że  interpelacja  zostanie  przekazana  do  Zarządu  Dróg
Wojewódzkich Rejonu Dróg Powiatowych. W sprawie pozostałych dróg w sołectwie powiedziała,
ze  interpelacje  zostaną  przekazane  odpowiednio  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  Rejonu  Dróg
Powiatowych  do ZUDZiGM.   

Na  interpelację  radnego  Stanisława  Symonowicza  w  sprawie  progu  zwalniającego  na  bruk  w
Radoszach, Wójt Gminy odpowiedział, że interpelację przekaże do ZUDZiGM. 

Na interpelację Przewodniczącej Rady Gminy – Wiesławy Małgorzaty Kłaczko-Dyjas w sprawie
remontu drogi do miejscowości Staniszewo, Wójt Gminy odpowiedział, że interpelację tę skieruje
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do ZUDZiGM ze wskazaniem na większą ilość materiału – destruktu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za udzielenie
odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.
       
Ad  21.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad  są  wolne  wnioski  i  informacje.   Poprosiła  o  zgłaszanie  wniosków  i
informacji.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski podziękował w swoim imieniu oraz w
imieniu użytkowników ścieżki rowerowej za dopuszczenie ruchu pieszego na tej ścieżce. Powie-
dział, że składał interpelację w tej sprawie i została pozytywnie rozpatrzona.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że na ostatniej
sesji  Rady Gminy składała  interpelację  w sprawie  uprzątnięcia  poboczy drogi  wojewódzkiej  z
zanieczyszczeń.  Dodała, że zanim interpelacja dotarła do Zarządu Dróg Wojewódzkich, pobocza
były już oczyszczone.  

Następnie głos zabrał radny Piotr Drozd, który powiedział, że w okresie międzysesyjnym udał się
na umówioną wizytę z Panem Wicestarostą Michałem Krasińskim. W spotkaniu też uczestniczył
Przewodniczący Rady Powiatu – Pan Łukasz Wiśniewski. Dodał, że miał ze sobą dokumentację
fotograficzną  -  jego własną  oraz Pani  Genowefy Kieszkowskiej  –  Sołtysa  Sołectwa Solkieniki,
która dotyczyła stanu dróg powiatowych gruntowych tj. odcinka drogi Kolwiny – Krelikiejmy oraz
Solkieniki – Garbno. Pan Wicestarosta po obejrzeniu tego materiału zdecydował, że wybierze się
objazd tych dróg. Za kilka dni nastąpił objazd wspomnianych dróg, w którym uczestniczyli: Pani
Magdalena Osinowicz – Dabrówna – Naczelnik Wydziału Architektury, Budownictwa i Inwestycji,
Pan  Jerzy  Socha  –  pracownik   Wydziału  Architektury,  Budownictwa  i  Inwestycji  oraz
Przewodniczący Rady Powiatu – Pan Łukasz Wiśniewski. Oprócz obejrzenia tych dróg, dokonano
lustracji  mostu  w Solkienikach,  obejrzano  również  drogę  powiatową  w kierunku  Dobrzykowa,
Momajny.  Starostwo wyraziło  dobrą wolę co do wyremontowania odcinka drogi Krelikiejmy –
Kolwiny. Być może będzie możliwość, że znajdą się środki na tę drogę i wówczas będzie prosił
Radę i Wójta Gminy o pomoc. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.
Nawiązała,  że  radny  Pan  Grzegorz  Całuch  w  dniu  7  kwietnia  brał  udział  w  objeździe  dróg
powiatowych,  ponieważ  z  ramienia  Rady  Gminy  reprezentuje  Gminę  Barciany  w  powiatowej
komisji w sprawie dróg. 

Radny Grzegorz  Całuch  zabrał  głos  i  powiedział,  że  dokonano objazdu dróg powiatowych.  W
naszej Gminie obejrzano drogi: Banaski – Podławki, Podławki – Drogosze, Mołtajny – Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.
Zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie.

Radni Jolanta Koryga, Grzegorz Całuch oraz Zbigniew Stanicki przekazali na ręce Przewodniczącej
Rady  Gminy  puchary  za  osiągnięcia  drużyny  samorządowej  w  Turniejach  Piłki  Siatkowej
Samorządowców.     
             
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  godne
reprezentowanie  Gminy Barciany.  Dodała,  że  z  tego  co  jej  wiadomo,  funkcjonuje  nieformalna
grupa Oldboy-ów. 

Radny Grzegorz  Całuch  powiedział,  że  próbują  swoich  sił  na  Orliku  w  każdą  środę.  Zaprosił
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chętnych. 

 Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.
 
Ad 22. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 23. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.

Spraw różnych więcej nie zgłoszono.

Ad 24. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku obrad XX sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz. 14.55.

             Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Żelichowska
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